
 

 

               Αθήνα, 9 Νοεμβρίου 2023  

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς την Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας 

 

Θέμα: «Διπλασιάσατε την οικονομική ενίσχυση των Νταντάδων της 

Γειτονιάς, αντί να πολλαπλασιάσετε τους δημοτικούς και ιδιωτικούς 

βρεφικούς σταθμούς» 

 

Στις 31/10/2023 ανακοινώσατε ως αρμόδια Υπουργός τον διπλασιασμό των 

ποσών επιχορήγησης του προγράμματος «Νταντάδες της γειτονιάς». 

Συγχρόνως ανακοινώσατε ότι στους δήμους που θα εμπλακούν προστίθεται ο 

Δήμος Αθηναίων και ότι εντός του Νοεμβρίου θα ξεκινήσουν οι αιτήσεις των 

γονέων, αφού όμως πρώτα δημιουργηθεί το μητρώο των επιμελητών.  

Το πρόγραμμα «Νταντάδες της Γειτονιάς» θεσμοθετήθηκε με το ν. 4837/1-1-

2021 για την ανάθεση σε άτομα που εντάσσονται σε ειδικό μητρώο, της 

φροντίδας βρεφών 2 μηνών-2,5 χρόνων, είτε στο δικό τους χώρο, είτε στην 

κατοικία των γονιών. Προβλήθηκε δε ως επείγουσας αναγκαιότητας διότι οι 

ανάγκες δεν καλύπτονται από τις υπάρχουσες θέσεις στους δημόσιους και 

ιδιωτικούς βρεφικούς σταθμούς που συμμετέχουν στο πρόγραμμα των 

vouchers.  

Από την πρώτη στιγμή, το πρόγραμμα είχε απορριφθεί διότι: α) κρίνεται ως 

αντιπαιδαγωγικό από Πανεπιστημιακούς δασκάλους προσχολικής αγωγής, 

παιδαγωγούς και βρεφονηπιοκόμους, διότι δεν συμβάλλει στην 

κοινωνικοποίηση των παιδιών β) οι υπηρεσίες παρέχονται  σε περιβάλλον μη 

πιστοποιημένο ως προς την ασφάλεια των βρεφών γ) δρα ανταγωνιστικά προς 

τους πιστοποιημένους δημοτικούς και ιδιωτικούς βρεφικούς σταθμούς που 

συμμετέχουν στο πρόγραμμα των vouchers.  

Η έλλειψη θέσεων φροντίδας βρεφών σε δημόσιους και ιδιωτικούς βρεφικούς 

σταθμούς δεν λύνεται με αναχρονιστικές και αντιπαιδαγωγικές λύσεις όπως η 

κατ’ οίκον  φύλαξη των παιδιών. Απαιτείται ενίσχυση των δομών βρεφικής 

φροντίδας με νέες θέσεις, όπως είχε υλοποιήσει για τους δημοτικούς βρεφικούς 

σταθμούς η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ το 2018. Ανάλογη εξαγγελία της κυβέρνησης 

Μητσοτάκη προ διετίας όμως δεν έχει προχωρήσει στο ελάχιστο. 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

1650

Ημερομ. Κατάθεσης:

9/11/2023



 

Τον Ιανουάριο του 2022 εκδόθηκε η ΚΥΑ για το μητρώο επιμελητών και από τον 

Απρίλιο του 2022 δημοσιεύτηκε στα ΜΜΕ ότι άνοιξαν οι αιτήσεις για το μητρώο 

των επιμελητών ώστε να μπορέσουν να συμμετέχουν σε  τηλεκπαίδευση και να 

κριθούν κατάλληλοι να αναλάβουν τη φροντίδα των βρεφών. Το όλο πρόγραμμα 

το διαχειρίζεται η ΕΕΤΑΑ Α.Ε. όπου έχουν προσληφθεί και νέοι υπάλληλοι ειδικά 

γι αυτόν το σκοπό. Σύμφωνα με πληροφορίες μας, στο μητρώο έχουν ενταχθεί 

ήδη κάποιοι επιμελητές που μάλιστα έχουν περάσει και από την προβλεπόμενη 

τηλεκπαίδευση.  

Μας προκαλεί απορία η πρόσφατη ανακοίνωση ότι διπλασιάζεται η 

επιχορήγηση των γονιών, δεδομένου ότι η χρηματοδότηση του προγράμματος 

μέσω του Ταμείου Ανάκαμψης παραμένει σταθερή και προοριζόταν αρχικά για 

61 δήμους, ενώ τώρα ανακοινώθηκε ότι συμπεριλαμβάνεται και ο Δήμος 

Αθηναίων. Πληροφορίες μας αναφέρουν επίσης ότι υπάρχει μικρή συμμετοχή 

υποψηφίων επιμελητών και μικρό ενδιαφέρον εκ μέρους γονέων.   

Επειδή το πρόγραμμα «Νταντάδες της Γειτονιάς» είναι αναχρονιστικό, 

αντιπαιδαγωγικό, μη πιστοποιημένο ως προς την ασφάλεια και ανάπτυξη των 

βρεφών και ανταγωνιστικό προς τις δημόσιες και ιδιωτικές δομές βρεφικής 

φροντίδας που εντάσσονται στα vouchers, 

Επειδή το βέλτιστο συμφέρον των βρεφών είναι να τα φροντίζουν σε 

πιστοποιημένες βρεφικές μονάδες, με υπηρεσίες από ειδικούς 

βρεφονηπιοκόμους, 

Επειδή η έλλειψη θέσεων σε βρεφικούς σταθμούς, του ιδιωτικού και δημόσιου  

τομέα δεν αντιμετωπίζεται με μέτρα όπως οι «Νταντάδες της Γειτονιάς», αλλά 

με ειδική επιχορήγηση ιδιωτικών επιχειρήσεων και Δήμων για να 

δημιουργήσουν χιλιάδες νέες θέσεις με όλες τις απαιτούμενες για την ασφάλεια 

των βρεφών προϋποθέσει,  

 

Ερωτάται η κα Υπουργός 

1. Πόσοι επιμελητές έχουν ήδη αιτηθεί την εγγραφή τους στο Μητρώο 

Επιμελητών, πόσοι έχουν γίνει δεκτοί και πόσοι έχουν λάβει τη 

σχετική τηλεκπαίδευση; 

2. Πότε ακριβώς προβλέπεται να ανοίξουν οι αιτήσεις για τους γονείς; 

Θα είναι πανελλαδικής εμβέλειας ή θα γίνεται σε διάφορους χρόνους 

ανά δήμο; 

3. Πότε θα υλοποιήσει  την προ διετίας εξαγγελία για τη δημιουργία νέων 

θέσεων σε δημόσιους και ιδιωτικούς βρεφικούς σταθμούς ώστε οι 

ανάγκες των γονιών να αντιμετωπισθούν με τρόπο οργανωμένο, 

ποιοτικό και ωφέλιμο στην ασφάλεια και την ανάπτυξη των βρεφών; 

 

Οι Ερωτώντες Βουλευτές  

Φωτίου Θεανώ 



 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

Αποστολάκης Ευάγγελος 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος – Χρήστος 

Βέττα Καλλιόπη 

Γαβρήλος Γεώργιος 

Ηλιόπουλος Αθανάσιος (Νάσος) 

Ηλιόπουλος Όθων 

Καλαματιανός Διονύσιος 

Κασιμάτη Νίνα 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χάρης 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Παπαηλιού Γεώργιος 

Πέρκα Θεοπίστη (Πέτυ) 

Πούλου Παναγιού  

Φερχάτ Οζγκιούρ 

Χρηστίδου Ραλλία 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 

 




